

**2014ko OTSAILAREN 27A, SAHARAKO ARABIAR ERREPUBLIKAREN
ALDARRIKAPENAREN 38. URTEURRRENEAN**

Euskadi Sahara Koordinakundeak Saharako Arabiar Errepublikaren aldarrikapenaren 38. urteurrenean aurkeztu duen eskariaren kariaz, eta azken urteotan Mendebaldeko Saharako gatazkaren inguruan aurrerapenik egin ez delako ikuspuntu partekatzen dugula, esate baterako:

- Mendebaldeko Saharako lurrardearen bi herenen okupazioa, urtetan eta urtetan luzatzen dena eta indar militarrek babesturiko 2700 km luze den minaz josiriko hesi batek bermatzen duena.
- Mendebaldeko Saharako baliabide naturalen legez kanpoko ustiapena. Etenik gabe jarraitzen duena eta zenbait arlotan, arrantzaren kasuan bezela, europar batasunaren konplizitatearekin bermatzen dena.
- Mendebaldeko Saharako herritarren oinarrizko giza eskubideen etengabeko zangopilatzea. Saharar herritartasunaren aldeko aldariak, okupazioaren inpunitatearen babespean itotzen jarraitzen dute. Urtez urte, giza eskubideen aurkako erasoen testigantzak, nazioarteko begiraleen pasibotasuna area-gotzen den era berean areagotzen direlarik. Arlo honetan, gogoratu besterik ez dugu Nazio Batuen Erakundeak, munduan zehar hedaturik dituen bake misioen artean, Mendebaldeko Saharakoa dela giza eskubideen arloan eskuduntzarik ez duen misio bakarra.

Udal honek saharar herriaren kausarekiko atxikimendua erakutsi nahi du eta honako hauek egiteko konpromisoa hartzen du:

- A) web komunikaziorako euskarrieta saharar herriari babes a dieraztea
- B) Udaleko surrealdean Saharako Errepublika Arabiar Demokratikoaren bandera jartzea datorren urteko otsailaren 27an.

Lezon, 2014ko martxoan



**27 DE FEBRERO 2014, 38 ANIVERSARIO DE LA PROCLAMACION DE
LA REPUBLICA ARABE SAHARAUI**

A raíz de la solicitud presentada por la Coordinadora Euskadi Sahara en el del 38 aniversario de la proclamación de la República Árabe Saharaui y compartiendo la visión de que en los últimos años no se han producido avances en el conflicto del Sahara Occidental, como ejemplo:

- La ocupación de dos terceras partes del territorio del Sahara Occidental, que se prolonga durante interminables años, y que se sustenta en un muro de 2700 km minado a lo largo de toda su longitud.
- La explotación y expolio de los recursos naturales del Sahara Occidental, que no se interrumpe, y en algunos aspectos como en el de los recursos pesqueros se ejecuta con la colaboración y complicidad de la UE.
- La continuada conciliación de los derechos humanos básicos de los ciudadanos del Sahara Occidental. Las legítimas reivindicaciones de la ciudadanía saharaui continúan ahogándose bajo la impunidad auspiciada por la ocupación. Año tras año, los testimonios de ataques contra los derechos humanos aumentan en la misma proporción que aumenta la pasividad de los observadores internacionales. En este aspecto, no está de más recordar que entre las misiones desplegadas a lo largo y ancho del mundo, la del Sahara Occidental (Minurso) es la única que carece de competencias sobre derechos humanos.

Este ayuntamiento, quiere solidarizarse con la causa del pueblo saharaui, por lo que se compromete a:

- A) Difundir en sus soportes de comunicación web su respaldo al pueblo saharaui.
- B) Izar la bandera de la República Árabe Saharaui Democrática (RASD) en la fachada del Ayuntamiento el 27 de febrero del año que viene.

Lezo, marzo de 2014

